
OKZKS

Paleta težav v
družbenih
dejavnostih

Svobodna menjava dela teče slabo /
Pomanjkanje denarja hromi storitve /
Težave naj se rešujejo v delegatskih
skupščinah

Osrednja tema razprave na ne-
davni seji občinskega komileja
ZKS so bila nekatera aktualna
vpraianja v družbenih dejavnostih.
Clanl komiteja !n Stevilni gostje \i
občinsklh samoupravnih interes-
nlh skupnosti družbenih dejavno-
stl so obogatili razpravo s svojimi
pogledl ter omogočili. da so stališ-
fia In sklepi, ki so jih sprejeli na
sejl, siroko zastavljem, problemski,
predvsem pa zavezujoči za vse ko-
munista za Bežlgradom, ki naj si v
prihodnje v svojem delovnem in
žlvljenjskem okolju prizadevajo, da
se bodo uveljavile družbene dejav-
nosti kot enakovreden del združe-
nega dela z doslednim uresnlčeva-
njem svobodne menjave dela. Če-
prav so in ostajajo tonšče uveljav-
Ijanja plurahzma samoupravnih in-
teresov skupičine občinskih sa-
moupravnlh interesnih skupnosti,
kl jih, kot je dejal ob zaključku raz-
prave Miha Košak predsednik ob-
člnskega komiteja ZKS, tudl zveza
komunistov ne more nadoknaditl,
pa pomeni omenjena razprava ter
predvsem podrobna anallza, ki so
jo na komlteju pripravlli v ta na-
men, pomemben prispevek k reSe-
vanju problemov družbenih dejav-
nostl.

Obsirno gradivo in razprava sa-
ma, so opozoriii na stevilne, sicer
že znane težave. Samupravno spo-
razumevanja In dogovar|anje na
podlagl svobodne menjave dela
med uporabniki in izvajalci in ne-
posredna menjava dela še ne tefie-
jo tako, kot bi morali, Čeprav se
preko samoupravnlh interesnih
skupnosti prelivajo ogromna sred-
»tva celolne družbene reprodukci-
J«. Lani niso bili uresniCeni resolu-
cljskl clljl, kl so predvidevall okre-
pltev materialne osnove dela v
druzbenlh dejavnostih, niti tisti, ki
so predvidevali izenaCitev osebnih
dotiodkov med delavci gospodar-
stva in negospodarstva Sporen je
tudl nafiln planiranja in financira-
/ija v sialh, saj se je zaradi tako
Imenovanega indeksiranja sred-
stev v preteklostl velikokrat izkaza-
lo. da so tisti. ki so se vseskozi
obnasali stabillzacijsko, (n ki so
varčevali, zdaj deležni manjSega
kosa druzbene pogače in so zato
na slabsem kot ostali, ki prekomer-
no troSijo In dobijo nova sredstva
na podlagl takšne porabe.

Težko bl ocenlll, kje je stanje
bolj pereče V bežigrajskam zdrav-
stvenem delu Se otepajo z neza-
dostnimi prostorskiml in kadrov-
»kitni zmožnostml. čeprav name-

nja bežigrajsko združeno delo naj-
več za zdravstvo! Na čudna pota
solidarnosti (da ne bo pomote - v
sisih niso proti njej!) so opozorili
tudi delavci osnovnih šol. Bežigraj-
sko Solo dr. Vita Kraigherja bo sa-
nitarna inšpekcija zaradi neustrez-
nih prostorov slejkoprej zaprla, de-
narja za njeno adaptacijo pa vse-
eno nl. Slab materialni položaj šol
pa motl tud/ uresnifievanje idejno-
sti pouka ter načel, ki smo jih pred
leti začrtali s celodnevno šolo. Tu-
di bezigrajske srednje Sole se ote-
pajo s podobnimi težavami. Zaradi
dotrajane opreme in pomanjkanja
denarja. ostajata profesorjem v do-
bi računalnikov le kreda in tabla.
Pedagoški delavci opozarjajajo tu-
di na slab standard udencev in na
podhranjenost otrok ter pogostne
okvare lokomotornega slstema. V
Ljubljani je kljub večanju števila
ouok te veC let odprtih te enajst
solskih dispanzerjev. V vzgojno-
varstvenih organi2acijah je trenut-
no najhujša grožnja, da bo zaradi
zmanjSanja Stevila otrok v njih tre-
ba nekatere oddelke zapreti. Seve-
da bi se stvari dalo urediti. Pretira-
no visoke normative (tudi do 23
malčkov na oddelek), ki smo jih
pred leti raztegnili zaradi navala v
vrtce, bi bllo treba zdaj skrCiti. Ka-
kovost dela bi bila boljša, pa tudl
drago zgrajenih vrtcev ns bi bilo
treba zapirati. A tudi tu ostaja glav-
na ovira sporazumevanje in dogo-
varjanje med občinskimi, mestno
in medobčinsko skupnostjo, kar se
pojavlja skoraj pri vseh samou-
pravnih skupnosti. Vsak vleče na
svojo stran in celo delavci, ki na
zborih združenega dela glasujejo
za nek dokument, ga takrat, ko pri-
de v potrditev v organizacijo zdru-
ženega dela ne podpisejo.

Prav na delegatskih skupščinah,
tako v družbenopolitičnih skupno-
stih kot v samoupravnih interesnih
skupnostih, bosta morala tudi v
prihodnje tefil razprava in reševa-
njs bistvenih vprašanj delovanja in
razvoja posameznih dejavnosti.
Zato bo treba v prihodnje priskoči-
ti *a pomoč tudi novo izvoljenim
delegatom, ki so se po nedavnih
volitvah in konsitutlvnih sejah si-
sov znašli pred koplco težav.
Predvsem jih bo treba razbremeni-
ti preobsežnih gradiv in formalne-
ga potrjevanja materialov, jim pri-
skrbeti pravočasne in prave infor-
macije ter omogočiti, da bo svo-
bodna menjava dela zares lahko
stekta.

VIDA PETROVČIČ


